



1. Вы услышите 6 высказываний. Установите соответствие между **высказываниями** каждого говорящего **A - F** и утверждениями, данными в **списке 1 - 7**. Используйте каждую **цифру**, обозначающую утверждение, только один раз. **В задании есть одно лишнее утверждение**. Вы услышите запись дважды. Занесите свои ответы в клетки задания **1** без пробелов и знаков препинания.

1. I can only dream of it.
2. It is too good to be true.
3. New times bring new habits.
4. It's better to be on the safe side.
5. It's truly good for all.
6. It is not worth it.
7. You don't know what you're missing.

A	B	C	D	E	F

2. Определите, какие из приведённых утверждений (**A - G**) соответствуют содержанию текста (**1 — True**), какие не соответствуют (**2 — False**) и о чём в тексте не сказано, то есть на основании текста нельзя дать ни положительного, ни отрицательного ответа (**3 — Not stated**). Занесите ответы в таблицу. Вы услышите запись дважды.

- A. Patricia studies chemistry.
- B. Patricia and Winston are talking in the library.
- C. Winston lives on the second floor.
- D. Winston doesn't like the smell of bacon.
- E. Patricia cooks her own breakfast every morning.
- F. Patricia enjoys repairing damaged books.
- G. Winston feels shy around people.

A	B	C	D	E	F	G

В заданиях 3 - 9 обведите цифру 1, 2 или 3, соответствующую выбранному вами варианту ответа. Вы услышите запись дважды.

3. What do we learn about Dr. Laura Hopgood at the beginning of the interview?

- 1) Her first book became a best seller.
- 2) She is the author of several books.
- 3) She studied at the University of Denver.

Ответ:

4. The presenter finds it shocking that the Colorado River is dying because _____

- 1) its death will cause problems.
- 2) it's human activity that causes it.
- 3) it is so big and well-known.

Ответ:

5. The examples of "ambitious new developments" that Dr Hopgood gives are the examples of irresponsible use of water for _____

- 1) agriculture.
- 2) industry.
- 3) entertainment.

Ответ:

6. Dr. Hopgood believes that states that have deserts _____

- 1) have natural limitations to growth.
- 2) should encourage economic growth.
- 3) can use deserts for agricultural purposes.

Ответ:

7. According to Dr. Hopgood, ground water is NOT _____

- 1) protected well enough.
- 2) used by farmers.
- 3) connected to rivers.

Ответ:

8. Dr. Hopgood believes that to solve the problem of the Colorado River _____

- 1) icebergs should be brought from the South and North Poles.
- 2) water can be redirected from bigger rivers like the Mississippi.
- 3) people should use only as much water as they really need.

Ответ:

9. When saying good-bye to Dr. Hopgood, the presenter wants to express that he _____

- 1) doesn't like to make his listeners upset by his program.
- 2) is sad that they do not have more time for the interview.
- 3) would prefer the interview to end in a more joyful way.

Ответ: